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Referat Kontaktudvalg Blomsterparken/Kirsebærhaven. 

Dato: 11. sept. 2024 kl. 09.30.   

Sted: Blomsterparken, Aktiviteten. 

Forplejning: Kaffe, te, vand og småkager. 

Deltagere: Borgere: Lissie Knudsen, Britta Blofeld, suppleant Gurli Andersen 

 Pårørende: Steen B. Christensen. 

 Frivillige: Annette Lindholm, Lone Andersen. 

 Medarbejdere: Nina Handberg, Gitte Kølle. 

 Teamleder: Else Hansen. 

 Kontaktperson til Ældrerådet: Karen Zubari. 

Fraværende:       Else Hansen, Nina Handberg, Lone Andersen 

Mødeleder:         Karen Zubari 

Referent:            Karen Zubari (i Elses fravær) 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden og sidste mødereferat. 
Sagsfremstilling: 
Kan dagsordenen godkendes? 
Er der bemærkninger til sidste mødes referat? 
 
Beslutning: 
Dagsorden godkendt. Ingen bemærkninger til sidste mødereferat. 
 

2. Information fra Teamleder. 
Sagsfremstilling:  
Teamleder informerer om nyt siden sidst. 
 
Beslutning: 
Teamleder ikke til stede. Gitte kunne i Elses fravær oplyse, at der p.t. er fem 
plejeboligborgere tilbage i Blomsterparken. Tre er flyttet ind siden sidst. Der er i 
øjeblikket nitten beboere i Kirsebærhaven. Der er én stor lejlighed ledig.  
 

3. Information fra udvalgets medlemmer (runde) 
Sagsfremstilling: 
Kontaktudvalgets øvrige medlemmer får ordet efter tur. 
 
Beslutning: 
Vi tog en runde. 
 
Karen kunne berette: 

• Hvad bliver det til med den cocoon, Kirsebærhaven var blevet lovet? Man havde 
fået at vide, at der stod to i Nakskov, og at dem ville demenskonsulenterne bringe 
til Rødby, men man har intet hørt. 
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• Der afventes stadig besked ang. ønsket om to højskabe og et sidebord til 
køkkenet i Kirsebærhaven.  

• Der er tilsyneladende endnu ikke kommet fritidsjobbere på 15-17 år. Kan vi 
forvente nogen, og evt. hvornår? 

• Jan Bentø har foreslået Kontaktudvalget, at der på den store flagstang i 
Kirsebærhaven flages på hel ved fødselsdag og på halv ved død. Plus at der stilles 
en lille flagstang op ved beboerens dør, med flag henh. på hel og på halv som 
signal til de øvrige beboere. Endelig at alle beboere synges ud, og at medbeboere 
får svar, hvis de spørger til den afdøde. Jan har indhentet inspiration fra besøg på 
hospice. Sagen genoptages på næste møde, når Else er rask. 

• Besked fra Tom Svendsen, at Vestlollands Visevenner gerne kommer på besøg og 
synger og spiller for beboerne, helt gratis.  

• Foreningen Sammen på Tværs’s indsats ”Elderlearn” søger seniorer til at matche 
med udenlandske medarbejdere for sprogtræning og integration.  

• Der blev afholdt afdelingsmøde med Boligforeningen Lolland i Kirsebærhaven den 
3. sept. og med Boligkontoret Danmark i Blomsterparken den 9. sept. 2024. For 
Kirsebærhaven bliver referat tilgængeligt senest 4 uger efter mødet på 
Kirsebærhavens hjemmeside. 

 
 

4. Nye tilsynsrapporter. 
Sagsfremstilling: 
Teamleder informerer om tilsyn siden sidst. 
 
Beslutning: 
Teamleder ikke til stede. Gitte informerede i Elses fravær: 
 
Der har været uanmeldt kommunalt tilsyn. Tre borgere blev udvalgt og adspurgt om 
deres tilfredshed med stedet. En borger fortalte, at vedkommende ikke deler de samme 
interesser som sine medbeboere. Musiksmagen er forskellig, og der er et ønske om salat 
til middagsmaden frem for kogte grøntsager. Det vil nu blive forsøgt, om der kan findes 
en frivillig eller en besøgsven til den omtalte borger. 
 
Også Gurli ville gerne have en frivillig eller en besøgsven, med hvem hun ville kunne gå 
ture og handle, fx i Netto. 
 
Generelt var der tilfredshed med den hjælp, der blev ydet, kvaliteten af plejen og den 
grad af medindflydelse, som borgerne oplever. Den fulde tilsynsrapport fra det 
kommunale tilsyn på samtlige plejehjem bliver tilgængelig på kommunens hjemmeside 
sidst på året.  
 
 

5. Status i fælleskassen. 
Sagsfremstilling: 
Teamleder oplyser om saldo i fælleskassen.  
 
Beslutning: 

https://www.boliglolland.dk/se-vores-boligafdelinger/kirsebaerhaven/dokumenter/
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Teamleder ikke til stede. Gitte oplyste i Elses fravær, at ”der er en del penge” i 
fælleskassen. Nærmere er det ikke muligt at komme det, før Else er tilbage.  
 

6. Drøftelse af aktiviteter i Blomsterparken/Kirsebærhaven 
Sagsfremstilling: 
Aktiviteter siden sidst og planer om nye aktiviteter. 
 
Beslutning: 
Gitte fortalte, at der siden sidst har været besøg af Teglgården. Der har været 
sommerudflugt og sommerfest. En gruppe har været i Tårnby med Liftbussen. En lama 
(alpaka) vakte lykke. Der har været afholdt OL, damefrokost og en sensommertur. På 
tirsdag går turen til Fejø. En tur til Thorsvang Samlermuseum er på programmet. På 
fredag er der jazz med AK & All That Jazz.  
 
Apropos jazzkoncerten, så havde Sammenslutningen af Frivillige tilbudt en politiker at 
komme i praktik den eftermiddag i forbindelse med det projekt, som FrivilligCenter 
Lolland står for med politikere i praktik i frivillige foreninger. Tilbuddet må politikerne 
åbenbart have takket nej til, for FrivilligCenteret svarede tilbage, at Sammenslutningens 
tilbud ikke matchede med det ønskede.  
 
Høstfest/Huskedag er på tapetet, og til oktober en løvfaldstur. Keld & Hilda kommer og 
underholder den 27. nov. 
 
Erindringssalon, som tidligere har besøgt Blomsterparken/Kirsebærhaven, var en succes, 
så de kommer igen med nye årtier den 24. sept. og den 12. nov., begge dage kl. 13.30. 
 
Musikskolen har via et projekt spillet for beboerne. Først var det Astrid, og senere kom 
Louise flere gange og spillede og sang. Sidste arrangement med Louise i denne omgang 
er i morgen d. 12. sept. Projektet siges at køre videre, men kun tre steder, og alle i 
Nakskov-området. Gitte undersøger, om Louise kan hyres til at underholde beboerne. 
 

7. 80.000 kr. til kontaktudvalgets disposition 
Sagsfremstilling: 
Information om saldo, indkøb, booking og planer. 

 

Beslutning: 
Diverse ideer blev drøftet og evt. besluttet. Herunder: 

 

• Udvidelse af flisearealet på den nordlige terrasse og flytning af højbede dertil. 
Dette dog kun hvis der til sidst er overskud i kassen. 

• Yderligere en haveslange til Kirsebærhaven.  

• Gyngestol til mennesker med demens trænger til udskiftning, da den ikke kan 
låses. 

• Der er træk på terrassen, når det blæser. Presenning til at trække for undersøges.  
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• Stikkontakt udvendigt med høj nok kapacitet til en pølsevogn.  

• Flere besøg af lamaen. 

• Besøg af Scandinavian Owl Center v/Robert Ølholm, tel. 60 66 60 20, 
Søndergade, Rødby.  

8. Spareforslag, om ubemandede centre. 
Sagsfremstilling: 

Konsekvenser for Plejecenteret, hvis spareforslaget gennemføres. 

 

Beslutning: 

Spareforslaget blev drøftet, og hvad det evt. kan komme til at betyde for huset. 

9. Det interne samarbejde i huset 
Sagsfremstilling: 
Ved påskefrokosten 26. marts 2024 fik borgere på midlertidige pladser og akutte 
pludselig ikke lov til at deltage alligevel. På dagsordenen til sidste møde i 
kontaktudvalget blev hændelsesforløbet beskrevet. Siden da er sagen taget op med 
decentral leder. Hvad er status?  

Beslutning: 

Pga. Elses fravær vides det ikke, hvad status er efter evt. kontakt til decentral leder. 

Karen har, som ældrerådsformand og Ældrerådets kontaktperson til BP/KH, afholdt møde 
med teamleder for akutpladser og midlertidige pladser (MDO), Karina Riis Rasmussen. 
Kort referat: 

• De 5 akutpladser er et passende antal. 

• Der er sygeplejersker i dagvagt, og af og til også i aften- og nattevagt, men man 
kan altid få fat i en sygeplejerske via de to udekørende sygeplejeteams. 

• Rødby Lægehus v/Tommy Sommer tilser gerne MDO-/akutborgere, men altid kun 
som ”reserve” efter aftale med borgerens egen læge, som borgeren jo beholder 
under opholdet i Rødby.  

• MDO- og akutborgere må gerne deltage i plejeboligernes aktiviteter, hvis de har 
lyst. Karinas personale vil nu holde sig ajour med aktiviteter og tager selv fat i 
Gitte, hvis borgerne vil med til noget. Hun påskønner de frivilliges indsats og vil 
gerne det gode samarbejde i huset. 

 

10. Diverse/eventuelt. 
Sagsfremstilling: 
Ordet er frit. 

Beslutning: 

Intet til referat. 

 

11. Næste møde i kontaktudvalget. 
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Sagsfremstilling: 
Ny dato og tidspunkt 4. kvartal 2024 besluttes. 

 

Beslutning: 
Næste kontaktudvalgsmøde tirsdag d. 12. nov. 2024 kl. 9.30. 

12. Godkendelse af referat for dette møde. 
Referatet udsendes til deltagerne til godkendelse inden offentliggørelse. 
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